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Verslagen gesprekstafels Sport, Jongeren en Onderwijs 

De gemeente gaat een gebiedsvisie maken voor het Burgemeester Vernèdepark en de Paltelaan. Dit 
is een plan waarin staat hoe het gebied er in de toekomst uitziet. Op 15 november 2023 was er een 
startbijeenkomst en in december 2023 waren er drie wandelingen door het gebied. Dit heeft de 
gemeente al veel inzicht gegeven in wat mensen belangrijk vinden voor de toekomst van het gebied. 
In januari 2024 waren er verdiepende gesprekken met partners uit het gebied. Dit waren de 
sportaanbieders en de onderwijsinstellingen. Ook is er apart met jongeren en organisaties betrokken 
bij jongeren gesproken om hun mening te horen. Hieronder leest u de (geanonimiseerde) verslagen 
van deze gesprekstafels.  

Gesprekstafel Sport – 24 januari 2024 
Locatie 
ALTV tennis- en padelvereniging Zoetermeer 

Deelnemers 
ALTV Tennis- en padelvereniging, RC Club Zoetermeer, ZKV De Meervogels, De Meerbloem, 
Silvester Zwemschool / Sizi, Basketbalvereniging Zoebas, FitPoint, Gemeente Zoetermeer  

Wensen van de sportaanbieders/ verenigingen  

 Een therapeutisch zwembad, met als doel;   

• Lesgeven  
• Onder andere voor de doelgroep: vergrijzend Zoetermeer  
• Vergelijkbaar met wat er nu is met De Driesprong.   

 Verwijzingen naar onderzoeken:  
- Onderzoek; vergrijzing van Nederland > meer hulpverleners per persoon nodig.  
- RIVM onderzoek; vergrijzing van Nederland.  
  
De Meerbloem gaat naar een ander zwembad (De Veur): het zwemwater is daar te koud 
voor de ouderen.   
  
Het zwembad moet in de wijk blijven, want er is veel vergrijzing in de wijk. Wanneer het 
zwembad verdwijnt uit de wijk moeten deze mensen verder reizen om gebruik te kunnen 
maken van zwemwater (niet iedereen kan dat). Daarnaast: de ouderen sporten ook in de 
naastgelegen sporthal. De combinatie zwemwater met sporthal is belangrijk.   

In de horecagelegenheid bij de Driesprong horen de medewerkers ook de wens tot een klein 
zwembad. Mensen geven aan het niet fijn te vinden om naar een groot zwembad te gaan 
(verwijzing naar het nieuwe zwembad De Watergeus).  

Basketbalvereniging ZoeBas zoekt naar een geschikte sporthal (zij zoeken twee volledige 
banen); de vereniging past niet meer in de zaal van de Lijnbaan. Indien de gemeente denkt 
aan het bouwen van een nieuwe sporthal, moeten zij vooraf rekening houden dat deze zalen 
dan ook geschikt zijn voor bijvoorbeeld basketbal. De wens van Zoebas is om vooraf mee te 
denken zodat de zalen ook geschikt zijn voor basketbal (afmetingen, lijnen e.d.).   

ZKV De Meervogels: Spelen op zaterdag in de Veur; enthousiast over een nieuwe sporthal 
in het Vernèdepark, dit is nabij de buiten locatie.   
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FitPoint is een commerciële partij -> huren nu van de gemeente. Als het huidige pand wordt 
gesloopt dan moeten zij een nieuwe locatie vinden. FitPoint wil heel graag in het gebied 
blijven; bijvoorbeeld naar het Vernèdepark. Reden: zij bedienen leden uit de buurt, ook veel 
ouderen die bij FitPoint zitten mede vanwege de reisafstand.  

RC Club Zoetermeer; zouden graag een (gedeeld) clubgebouw willen. Momenteel meer dan 
100 leden, met wedstrijden soms 200 mensen. Voor de RC club: nu geen toilet en geen 
water aanwezig. Sinds dit jaar ook internationale wedstrijden, zij kunnen de mensen die 
komen kijken nu niets bieden, maar vervullen wel een rol in internationale wedstrijden. Een 
clubgebouw met faciliteiten is daarom zeer gewenst.  

ALTV tennis- en padelvereniging: hebben nu een goede plek in het park. Willen graag op 
deze plek blijven. Landelijke ontwikkelingen op tennis- en padelgebied; wens tot uitbreiding 
van banen, maar ook passende parkeervoorzieningen.   
De binnenhal moet op korte termijn weg, deze ‘is op’. De vereniging vindt het lastig of zij een 
nieuwe hal gaan aanschaffen of niet. Dit hang mede af van de visie.  

De vereniging hoopt dat eventuele woningbouw niet leidt tot problemen tussen de 
sportvereniging en toekomstige bewoners.   

Onder de aanbieders/ verenigingen zijn er zorgen over de ruimte die op dit moment in het 
park beschikbaar is. Met alle wensen van de verenigingen is er dadelijk geen groen meer 
over.   
 
Vanuit de gemeente ligt ook een opgave om het huidige groen te verbeteren. Bijvoorbeeld: 
verbeteren van de toegang tot het park, (betere) verlichting, mooier, meer kleur in het park, 
fietspad en looppaden beter van elkaar scheiden.   

FitPoint heeft nu ook horeca. FitPoint wil graag de horeca blijven doen als er in het gebied 
een zwembad (in combinatie met sporthal) terugkomt. De horeca behouden zonder 
zwemvereniging/ gedeeld pand is voor FitPoint niet haalbaar.   

Bij eventuele samenwerking (sporthal en zwembad) in een pand; ook een receptie nodig 
waar mensen wegwijs worden gemaakt waar zij heen moeten voor welke vereniging.  

ZoeBas zou graag in gesprek gaan met jongeren uit de wijk, kunnen zij wat bieden aan de 
jongeren? Wat zouden zij graag willen?   

 
Plek van de sportaanbieders (clustering)  

Een kantine zorgt ook voor de inkomsten van een vereniging. Het is te makkelijk om te 
zeggen dat verenigingen gezamenlijk een kantine kunnen gebruiken, dit is financieel niet 
haalbaar.  

Een kwalitatief mooie sporthal/ zaal zorgt, wellicht ook voor meer leden.   

Voor de gemeente om te onderzoeken:   
Verschillende gemeentes werken met bijvoorbeeld sportgebouwen, sportboulevards. De 
meeste sportaanbieders/ verenigingen staan hiervoor open.   

Een multifunctioneel gebouw voor meerdere verenigingen/ sportaanbieders zou fijn zijn. Wat 
gedeeld kan worden is: EHBO-ruimte, kleedkamers, keukens. Wel allen een eigen kantine 
en ook  i.v.m. behoud van eigen identiteit.   
  
Nadelen:  
- Je moet goed met elkaar om de tafel; voor het tekenen van zo een sporthal. Past het 
clusteren wel? Wie heeft wanneer de ruimte nodig; waar zit overlapping, hoeveel 
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kleedkamers heeft iedereen nodig?  
- Beheer en onderhoud; hier moeten duidelijke afspraken over gemaakt worden.  

Accommodatie ZKV De Meervogels wordt nu ook gebruikt door:  

- Gro-Up opvang   
- De zwemschool maakt wel eens gebruik van de kantine voor diploma-uitreikingen.  
- De school maakt gebruik van de kleedkamers.  
- RCC Club maakt gebruik van de toiletten.  

  
Verkeer/ route   

Parkeren in dit gebied is een drama.  

De ontsluitingsweg naar de tennisvereniging is niet goed. Mensen worden omver gefietst. Er 
is weinig verlichting. Mensen durven kinderen niet alleen naar de tennis te laten gaan 
(afgelegen, donker pad).  

De ontsluitingsweg naar de RC Club is niet goed, mensen moeten met hun spullen (karren) 
over een modderpad. Soms wordt er dan voor gekozen om de auto tot het hek door te rijden 
(wat niet mag). Dit vraagt handhaving van de club zelf op dit soort momenten.  

Het fietspad voor FitPoint is gevaarlijk (fietsers zoeven naar beneden). Verkeer komt van 
twee kanten, dit wordt wel eens vergeten door automobilisten met ongelukken als gevolg. 
Op de weg voor FitPoint wordt hard gereden (80 km per uur). Voor sporters lastig van de 
parkeerplaats te komen. Ook veel ongelukken op de naastgelegen rotonde.  

Er is te weinig parkeergelegenheid; wellicht een “kiss and ride” voor de vereniging en een 
gezamenlijke/ centrale parkeerplaats wat verder weg.   

Een andere ontsluiting naar de tennis (niet meer achterlangs) zou misschien ook aan de 
achterkant van het park mogelijkheid bieden om mooie dingen te doen/ bouwen.   

Voor de woningbouw op de ESS 185; als daar wordt gebouwd; mensen een parkeerplaats 
bij hun woning geven. Als zij deze moeten kopen dan gaan zij dit niet doen en parkeren op 
de gratis parkeerplaats van de sportaanbieders.  

  
Sport in relatie tot woningbouw   
  

Mogelijk (meer) klachten vanwege geluidsoverlast als woningen te dicht op de 
sportaanbieders/ verenigingen worden gebouwd.   

Het fijne van het huidige park en de inrichting is dat er nu veel groen is. De verenigingen 
kunnen een feestje geven zonder dat anderen er last van hebben.   

Geluidsoverlast door padel. Er is een wettelijke richtlijn waarin staat dat er minimaal 210 
meter afstand tot de dichtstbijzijnde huizen moet zijn. Daarbinnen mogen dus geen 
woningen zijn. Bij eventuele woningbouw in het Vernèdepark, heeft dit mogelijk gevolgen 
voor de padelvereniging.   

Woningen bieden ook kansen; als je meer woningen hebt, ook meer mogelijke leden. Maar 
dan moet je ook je faciliteiten uitbreiden; zorgen dat deze mensen ook de kans/ plek hebben 
om te sporten.  

Woningbouw wél aan de Paltelaan.  
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Wij hebben een sportpark en dat willen wij ook zo houden. Geen woningbouw in het 
Vernèdepark.  

  
Samenwerking sportaanbieders   

ZoeBas zou de zaal kunnen delen met bijvoorbeeld scholen of anderen wanneer zij het niet 
gebruiken. Lastig punt is dat verenigingen vaak allen op zaterdag de zaal willen gebruiken 
(wedstrijden), dat is het grote knelpunt. Ander mogelijk knelpunt; hoe laat je ruimtes voor 
elkaar achter: het komen tot samenwerkingsafspraken.  

Samenwerken in de vorming van de gebiedsvisie als verenigingen is ook samenwerking 
tussen sportaanbieders/ verenigingen. Het gaat niet alleen om fysieke gebouwen delen.  

  
Behoud eigen identiteit   

Wordt door alle sportaanbieders/ verenigingen heel belangrijk gevonden.   

Afspraken over vervolg   

• Toezegging op ambtelijk niveau: wij behouden de vaart van dit project.  
• Terugkoppeling van de gesprekstafel ‘jongeren’ aan ZoeBas.  
• Komt een verslag van vandaag; feedback hierop is welkom.   
• In de derde stadsbrede bijeenkomst worden de twee varianten gepresenteerd. Daarin wordt ook 

uitleg gegeven over waarom er gekozen is om sommige suggesties wel of niet mee te nemen. 
Deze bijeenkomst wordt gepland in Q2 2024.   

• Toezegging vanuit de gemeente: de sportaanbieders worden actief geïnformeerd over de 
voortgang van het project; per e-mail.   

• Wensen van de sportaanbieders moeten gekwantificeerd worden: deze wensen kwantificeren en 
op papier doorgeven aan de gemeente, voor 7 februari 2024.  

• Een individueel gesprek voeren met de gemeente kan bij de bekende contactpersonen. 

 
Gesprekstafel Jongeren - 26 januari 2024 

 
Locatie  
2B Home 
 
Deelnemers 
Music Soulhouse, Parkour Disciplines (Freerunner), Aktiesport, Gro-Up, Kick’n Studio’s Urban Dance, 
Urban Art Studio,– Twee contactpersonen projecten voor jongeren, , enkele jongeren en een skater, 
medewerkers gemeente Zoetermeer en landschapsarchitect LOS (i.o.v. gemeente Zoetermeer)  
  
Wensen van de jongeren  
Ingebrachte punten/wensen:  
Urban Culture:  
• Meer aandacht voor jongeren en de Urban Culture Scene is nodig. Zoetermeer moet eindelijk 

eens grootstedelijk gaan denken. Zoetermeer is/wordt anders een spookstad voor jongeren.   
• Urban Culture is de eigen cultuur die jongeren in de grote steden ontwikkelen. Het gaat om 

verschillende unieke, muzikale, visuele, fysieke en creatieve uitingsvormen van jongeren, die 
wonen in de stad/stedelijk gebied. Denk daarbij rap, hiphop, graffiti, skaten, freerunning, urban 
dance, streetart, etc.   

  
Urban Sports:  
• De skatebaan is zwaar verouderd. Door iedereen wordt de skatebaan als het hart van de Urban 

Culture Scene in Zoetermeer gezien. Hier ontmoeten jongeren (en anderen) elkaar. De skatebaan 
is het cement tussen de verschillende activiteiten en subculturen. Een nieuwe skatebaan kan 
gemakkelijk heel populair worden door een aantal unieke obstakels toe te passen. De skatebaan 
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moet interessant zijn voor 14 t/m 25 jaar. Anderen mogen er natuurlijk ook gebruik van maken: 
kinderen, > 25 jaar, stepjes. Als bedrag voor een nieuwe skatebaan wordt een miljoen genoemd. 
De skatebaan ligt op een redelijke centrale locatie wat goed is (o.a. dichtbij OV). De sociale 
controle willen de aanwezigen graag nog beter en ook de bereikbaarheid voor hulpdiensten moet 
gewoon goed zijn. Dat laatste is nu niet het geval.   

• Denk ook aan nieuwe sporten: Chase Tag (tikkertje voor volwassenen met een soort apenkooi), 
Ninja Warrior (parcours met extreme obstakels), bmx (is al een olympische sport), etc.  

  
Graffiti:  
• Meer muren voor graffiti in het Vernèdepark, ook voor festivals. Een legale muur mag maximaal 

2,5 meter zijn. In het Vernèdepark is een legale graffitiwand van 13 meter bij de skatebaan. 
Aangegeven wordt dat de graffitiwand iets verder van de skaters af mag voor de 
veiligheid/gezondheid. In het Zuiderpark zijn wel 4 à 5 graffitimuren.   

  
Samenwerking:  
• De aanwezigen zien dat de verschillende activiteiten/stromingen binnen de Urban Culture elkaar 

kunnen versterken. Hoe mooi is het als deze activiteiten/stromingen (als satellieten) rondom een 
centraal hart (zoals een Gallisch dorp) gesitueerd worden. Het hart zou dan de skatebaan zijn. Er 
is ook gesproken over een soort verzamelgebouw met daarin verschillende “ateliers”. De eigen 
identiteit is heel belangrijk. Vele aanwezigen hebben hun sporen al verdiend in hetgeen wat ze 
doen, dus er is veel potentie.   

• De aanwezigen kijken of ze samen met een plan/uitgewerkt idee kunnen komen. (De 
sportverenigingen doen dit ook). Het idee is samen jongeren aan te trekken en voor 
kruisbestuiving te zorgen tussen urban: dans, muziek, sport, kunst, etc.    

• De focus moet volgens de aanwezigen liggen op de aankomende jongeren. Voor de huidige 
jongeren zijn we al te laat. Met de aankomende jongeren kun je een stevige basis en iets 
vernieuwends opbouwen.   

• Veel aanwezigen hebben eerder met de gemeente nagedacht over soortgelijke plannen. Kijken of 
onderdelen hiervan herbruikbaar zijn.   

• […] van de Urban Art Studio wordt het aanspreekpunt namens deze groep.   
  
Evenementen en placemaking:  
• Is het mogelijk om niet op de jarenlange planvorming van het Vernèdepark te wachten en nu al te 

starten met placemaking? Het is interessant om kleine of grote activiteiten en evenementen te 
bedenken die passen bij de aanwezige en gewenste Urban Culture Scene. Denk bijvoorbeeld aan 
(onderdelen van) ‘Streetwise Urban Art Festival’ op 16 september 2023.   
  

Afspraken over vervolg   
De gemeente heeft aangegeven dat nu het moment is om een goede inbreng in de Gebiedsvisie 
Vernèdepark en Paltelaan te hebben. Deel je wensen, ideeën, ambities, mogelijke bijdragen en 
(potentiële) samenwerkingen. En doe dit bij voorkeur samen.   
 

Gesprekstafel Onderwijs – 26 januari 2024 
Locatie 
Praktijkcollege Zoetermeer  

Deelnemers 
Lucas onderwijs, De Vijverburgh, De Paulusschool (Unicoz), bestuur Unicoz, manager huisvesting 
Unicoz onderwijsgroep, ONC Clauslaan, Praktijkonderwijs Zoetermeer, Gemeente Zoetermeer, 
ontwerpbureau LOS - landschapsarchitect  
 
Beknopte samenvatting 
Gemeente Zoetermeer en de betrokken schoolbesturen realiseren onderwijshuisvesting conform het 
Integraal Huisvestingsplan (IHP). Hierbij wordt ook gekeken naar de noodzakelijke voorzieningen voor 
sport en bewegingsonderwijs. Met betrekking tot het opstellen van de visie voor het Vernedepark 
blijven gemeente en schoolbesturen met elkaar in gesprek. Onderwerpen zoals verkeersveiligheid en 
openbare ruimte worden ook besproken.  


